
PROTOKOŁ Nr XVI/2012
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 28 marca 2012 roku

W sesji udział wzięli:
a) czternastu   radnych Rady Gminy              -  nieobecny Karol Żukowski           

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski
e) Dyrektor Sz. Podstawowej w Gogolewie   - Iwona Warkocka
f) Kierownik OPS                                          -   Krystyna Szustak

Porządek obrad:

      1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XV sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) „Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 
gazowe”  dla Gminy Dębnica Kaszubska przyjętych uchwałą  Nr  XXXVII/247/2009 
Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  29.10.2009  r.  w  sprawie  uchwalenia 
„Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe” dla 
Gminy Dębnica Kaszubska oraz uchwałą Nr XLIII/293/2010 Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 19.04.2010 r.  w sprawie zmiany uchwały  Nr XXXVII/247/2009 
Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  29.10.2009  r.  w  sprawie  uchwalenia 
„Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe” dla 
Gminy Dębnica Kaszubska ,  
b)  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  Dębnica  Kaszubska,  Krzynia, 
Łysomice, Łysomiczki na lata 2009 – 2017”,,
c)  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  Skarszów Górny  na  lata  2009  – 
2016”,,
d)  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Dębnica Kaszubska na rok 2012 ,
e) wyznaczenia do reprezentowania Gminy Dębnica Kaszubska w Związku Miast i 
Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy,
f) funduszu sołeckiego na rok 2013,
g) przyjęcia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2012 - 2022,
h) zmian w budżecie Gminy na 2012 rok,
i)  rezygnacji  z  przynależności  Gminy  Dębnica  Kaszubska  do  Stowarzyszenia 
„Bezpieczny Region Słupski.

3.Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi do  
   sprawozdania.

4. Prezentacja oferty Fundacji Rozwoju Lokalnego Parasol świadczącej usługi w zakresie 
udzielania bezpłatnych porad prawnych dla mieszkańców gminy Dębnica Kaszubska.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami.

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

      6.  Interpelacje radnych. 
7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9.   Zamknięcie obrad.  
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Przebieg sesji:
 

1a/
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji  Rady Gminy 

stwierdzając  prawomocność obrad.  Otwarcia  dokonała  o  godz.1005 w Sali  konferencyjnej 
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.
        

b/
 Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś   poinformowała,  że  przebieg  sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Wójt Gminy wniósł o wprowadzenie do porządku obrad  w pkt. 2 j) - podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały XV/109/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29.02.2012 r. 
w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego 
w prawo własności  dla Państwa Bojkowskich, w pkt.  2 k)  – podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Nr XV/110/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29.02.2012 r. w 
sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w 
prawo  własności  dla  państwa  Pastuszko  oraz  współużytkowników  nieruchomości  –  Ewy 
Wojtas, Kazimierza Szmelter , w pkt. 2 l) –  podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIX/170/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Budowo na lata 2009 – 2016” z dnia 27 marca 2009 r.  
Radna  A.  Łomża  poinformowała,  że  wyrażają  zgodę,  ale   podjęcie  tych  uchwał  będzie 
poprzedzone dyskusją. 
Nie wniesiono innych uwag do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy J.  Karaś poprosiła  o przegłosowanie  uwag wniesionych do 
porządku obrad.
W wyniku głosowania proponowane zmiany zostały przyjęte jednogłośnie – 14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących.

c/ 
Do   protokołu  nr  XV  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   29  lutego  2012 r.    uwag   nie

wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokoł  został  przyjęty  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących /.

Ad 2
a)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 
Agnieszkę  Łomżę o  przedstawienie  projektu  uchwały  w sprawie  „Aktualizacji  założeń  do 
planu  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa  gazowe”  dla  Gminy  Dębnica 
Kaszubska przyjętych uchwałą Nr XXXVII/247/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
29.10.2009  r.  w  sprawie  uchwalenia  „Założeń  do  planu  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię 
elektryczną i paliwa gazowe” dla Gminy Dębnica Kaszubska oraz uchwałą Nr XLIII/293/2010 
Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  19.04.2010  r.  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr 
XXXVII/247/2009  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  29.10.2009  r.  w  sprawie 
uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe” 
dla Gminy Dębnica Kaszubska ,  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 1 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radna  A.  Łomża poprosiła  o  przedstawienie  głównych  założeń  do  planu  i  zwróciła  się  
z pytaniem, czy ten plan uwzględnia gazyfikację Gminy?
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Wójt  poinformował,  że  zgodnie  z  ustawą  Gmina  opracowała  Projekt  założeń  do  planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe, który został przyjęty uchwałą 
Rady Gmin y w 2009 r. Ustawa nakłada także obowiązek aktualizacji tego planu co 3 lata. 
Zawiera  on ocenę  stanu  aktualnego,  przedsięwzięcia  racjonalizujące  użytkowanie  ciepła, 
energii elektrycznej i paliw gazowych, możliwości wykorzystania istniejących nadwyżek oraz 
stosowania  środków  poprawy  efektywności  energetycznej,  a  także  określa  zakres 
współpracy z innymi samorządami. Temat gazyfikacji także w tym planie jest ujęty. Co do 
gazyfikacji naszej Gminy, to ten temat jest ciągle przesuwany w czasie. Obecnie planuje się 
to przedsięwzięcie do realizacji przy budowie linii przesyłowej Gdańsk – Koszalin. Dla nas 
czas działa na niekorzyść, gdyż ceny paliw ciągle idą w górę. Planowaliśmy paliwa gazowe 
wykorzystywać do ogrzewania naszych budynków. Obecnie przy wzroście tych cen staje się 
to  nieopłacalne.   W  chwili  obecnej  planowany  jest  audyt  w  Gimnazjum  w  celu  wyboru 
najlepszego i najtańszego sposobu ogrzewania tego budynku. Rozważamy wiele możliwości 
Radni  nie  wnieśli  uwag  do  projektu  uchwały.  Prowadzona  jest  także  analiza  kosztów 
ponoszonych na energię elektryczną. Ceny tego nośnika także są bardzo wysokie.
Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  dyrektorzy  szkół  mają  opracowane 
zarządzenia w sprawie oszczędności energii elektrycznej?
Wójt  poinformował,  że  nie.  Każda  szkoła  wdraża  program oszczędnościowy.  Szkoły  nie 
mogą  narażać  uczniów  na  niedoświetlenie.  Staramy  się  w  szkołach  montować  systemy 
energooszczędne.  Najlepszym  rozwiązaniem  byłyby  urządzenia  reagujące  na  ruch. 
Dyrektorzy oszczędnie gospodarują powierzonymi im środkami.  Duży koszt  ponosimy na 
dogrzewanie obiektu gimnazjum. W tej dziedzinie wymagane są zdecydowane nakłady na 
zmianę w systemach energetycznych.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

b)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę  Łomżę  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu 
Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, Łysomiczki na lata 2009 – 
2017”.
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 2 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Wójt  poinformował,  że projekt  uchwały został  przedłożony Radzie z  uwagi  na możliwość 
pozyskania  środków  zewnętrznych  na  odrestaurowanie  wieży  kościelnej  w  Dębnicy 
Kaszubskiej. Pojawiła się możliwość pozyskania dodatkowych środków, gdyż nie wszystkie 
samorządy z nich korzystają i dlatego uważa, że warto jeszcze z nich skorzystać. Żałuje 
tylko, że nie wszystkie parafie w naszej Gminie korzystają z tej możliwości.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

c)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę  Łomżę  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu 
Odnowy Miejscowości Skarszów Górny na lata 2012 – 2019”.
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 3 do 
protokołu/.
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Wójt  poinformował,  że  w  Skarszewie  Górnym  sprzedano  świetlicę  wiejską,  obecnie 
mieszkańcy do tego celu wykorzystują pomieszczenia po hydroforni.  Ma ono 40 m2  , nie 
spełnia  żadnych  warunków  jakim  powinno  odpowiadać  takie  pomieszczenie.  Uważa,  że 
mieszkańcy  tej  społeczności  zasługują  na  świetlicę.  Z  projektów  zewnętrznych  chce 
pozyskać środki tak, by do istniejącego pomieszczenia dobudować węzeł sanitarny, aneks 
kuchenny, zaplecze na opał.  Razem ok. 30m2 . 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, ile będzie kosztować realizacja tego zadania?
Wójt poinformował, że obecnie jest to w fazie projektowania, ale sądzi, że całość zamknie się 
kwotą 50.000.
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, z jakiego programu będą pozyskiwane środki?
Wójt poinformował, że z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

d)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na terenie gminy 
Dębnica Kaszubska na rok 2012.
 Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 4 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

e)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę  Łomżę  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  do 
reprezentowania Gminy Dębnica Kaszubska w Związku Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i 
Łupawy.
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 5 do 
protokołu/.
Do  reprezentowania  Gminy  Dębnica  Kaszubska  w  organach  statutowych  tego  związku 
zgłoszono kandydaturę Przewodniczącej Rady Gminy Pani Jadwigi Karaś.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś wyraziła zgodę na reprezentowanie Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.
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f)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok 
2013.
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 6 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  /13  za,  1  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

g)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę  Łomżę o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 – 2022.
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 7 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.

h)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 
2012 rok. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 8 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.
Radna A.  Łomża uważa za skandal  fakt,  że Gmina musi płacić  11 tys.  Nadleśnictwu za 
dzierżawę gruntów pod kanalizację, która przebiega na gruntach Nadleśnictwa.

i)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rezygnacji z przynależności 
Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia „Bezpieczny Region Słupski”.
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 9 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
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Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Wójt  poinformował,  że  wystąpienie  z  tego  Stowarzyszenia  nie  będzie  miało  wpływu  na 
bezpieczeństwo mieszkańców. Poinformował, że mamy dobrą współpracę ze Szkołą Policji. 
Szkoła Policji ma bardzo dobre kontakty z młodzieżą naszego gimnazjum.
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem, od kiedy można się spodziewać patroli słuchaczy tej 
szkoły na naszym terenie?
Radny I. Ziółkowski poinformował, że te patrole działają już od trzech tygodni.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

j)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany  uchwały  XV/109/2012  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  29.02.2012  r.  
w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego 
w prawo własności dla Państwa Bojkowskich,
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 10 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy takich sytuacji będzie więcej?
Wójt poinformował, że nie wie. Na terenie gminy występuje wieczyste użytkowanie i nie wie 
jakie kroki podejmą użytkownicy.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

k)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego 

Agnieszkę  Łomżę  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  –  podjęcie  uchwały  w 
sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XV/110/2012  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia 
29.02.2012  r.  w  sprawie  udzielenia  bonifikaty  od  opłaty  za  przekształcenie  prawa 
użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności  dla  państwa  Pastuszko  oraz 
współużytkowników nieruchomości – Ewy Wojtas, Kazimierza Szmelter.
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 11 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

l)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącego  Agnieszkę 
Łomżę o przedstawienie  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXIX/170/2009 

6



Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  w sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy Miejscowości 
Budowo na lata 2009 – 2016” z dnia 27 marca 2009 r.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 12 
do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała,  że projekt był  omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Wójt poinformował, że ten temat wypłynął w ubiegłym tygodniu. Poinformował, że w ramach 
tego  projektu  planował  zakup  sceny  ruchomej,  ławek,  stolików,  parasoli,  namiotów  na 
potrzeby całej  Gminy.  Obecnie,  po konsultacjach, zrezygnuje z zakupu sceny ruchomej, 
ławek i  stolików. Radni  przekonali  go,  że nasi  rzemieślnicy wykonają te artykułu lepsze  
i trwalsze a scena ruchoma nie jest nam aż tak bardzo potrzebna.
Radna A. Łomża zauważyła, że o tym programie było wiadomo już w styczniu. Dlaczego 
dopiero teraz podjęto decyzję o przystąpieniu? Prosi by Rady nie stawiać w takiej sytuacji.
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, dlaczego to wyposażenie ma być zakupione do 
świetlicy w Budowie?
Wójt  poinformował, że GOK w Dębnicy nie może korzystać z tego programu na Dębnicę 
Kaszubską,  gdyż  był  już  benificjentem.  Uznali,  że  w  Budowie  jest  nowo  otwarta  duża 
świetlica i warto skorzystać z tej oferty. O środki będzie aplikował Gminny Ośrodek Kultury. 
Nasz udział planuje się na około 40% wartości projektu, a zakupione wyposażenie będzie 
służyło mieszkańcom całej Gminy, a nie tylko Budowa. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś z uwagi  na obecność na sesji  Rady Gminy 
Przewodniczącego Rady Powiatu pana Ryszarda Stusa zwróciła się z zapytaniem, czy chce 
teraz zabrać głos, czy w dalszej części obrad sesji?
R.  Stus  poinformował,  że  nie  będzie  uczestniczył  do  końca  obrad,  z  uwagi  na  inne 
obowiązki, ale jeżeli radni maja pytania to bardzo prosi by zadawali teraz.
Radny  A.  Ślipek  poinformował,  że  główną  bolączką  naszej  gminy  jest  stan  dróg 
powiatowych.  Drogi są w złym stanie technicznym. Duże zastrzeżenie radni i mieszkańcy 
mają do jakości wykonywanych remontów na tych drogach.
R.  Stus  poinformował,  że  piorytetami  na  naszym terenie  jest  remont  drogi  wojewódzkiej 
Głobino  –  Dębnica  Kaszubska  w kierunku  Bytowa z  uwagi  na  zapewnienie  sprawnego  
i bezpiecznego dowozu chorych do nowo otwartego szpitala. Drugim piorytetem jest budowa 
drogi Głobino – Podkomorzyce – Gogolewo. Jest to także ważna droga dla potrzeb szpitala. 
Od stanu technicznego tych dróg zależy czas dojazdu do szpitala, co nie jest bez znaczenia 
w przypadku ratowania życia ludzkiego, gdzie czasami decydują minuty. Dyrekcja Pogotowia 
Ratunkowego będzie zabiegała o poprawę bezpieczeństwa na tych drogach. Uważa, że ten 
element powinien w znaczny sposób wpłynąć na pomoc w realizację tych zadań. Ma także 
nadzieję,  że  przy  współudziale  Nadleśnictwa  uda  się  wyremontować  drogę  Łysomice  – 
-Mielno.   Do  końca  2014  roku  można  jeszcze  korzystać  z  finansowania  budowy  dróg  
w ramach tzw. schetynówek. Nie potrafi jednak na obecną chwilę powiedzieć jakie zadanie 
będzie w tym programie realizowane. 
Radny  A.  Ślipek  zwrócił  także  uwagę  na  wyposażenie  poczekali  w  poradniach 
przyszpitalnych. Uważa, że ustawione ławki są za niskie dla pacjentów. 
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  jak  została  rozwiązana  sprawa  
z lądowiskiem dla samolotów Pogotowia Ratunkowego, czy już zostało uruchomione? Prosi 
także o informację, czy na SOR skrócił się okres oczekiwania na I pomoc medyczną?
R. Stus poinformował, że podpisano ugodę z mieszkańcami. Lądowisko jest już ukończone. 
Mieszkańcy  nie  odczuwają  tego  tematu  gdyż  jest  bardzo  ciche.  Lądowisko  już  działa  
i odbywa się od 1 do 3 lądowań w miesiącu. Ludzie wiedzieli, ze kupują działki koło szpitala 
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i powinni liczyć się z pewnymi sytuacjami. Szpital jest także przygotowany do przyjmowania 
lądowań  w  godzinach  nocnych.  Jest  zamontowany  system  oświetlenia,  który  wymaga 
jeszcze  pewnych  nakładów  i  ukończenia.   Niedogodnością  tego  lądowiska  jest  jego 
lokalizacja  - 200 metrów od SOR, co ma wpływ na transport chorych. W przyszłości planuje 
się  budowę  platformy  do  transportu  chorych  równoległą  do  estrakady.  Jednocześnie 
zauważył, że SOR-y są koszmarem w całej Polsce. NFOZ narzuca struktury jakie muszą być 
spełnione przy ich uruchamianiu, natomiast za mało przeznacza środków na ich utrzymanie. 
Te oddziały  zawsze będą przynosić straty.  NFOZ proponował  szpitalowi dzienną stawkę  
w wysokości 8 tys. na utrzymanie SOR-u, gdzie koszty dzienne wynoszą ok. 27 tys. zł.  
Po negocjacjach udało się wynegocjować stawkę w wysokości 19 tys. zł. W przyszłym roku 
będzie starał się o wynegocjowanie wyższej dziennej stawki. Na SOR zatrudnia 90 osób.  
Są to niejednokrotnie  niedoświadczeni  pracownicy,  którzy wielu  rzeczy muszą się uczyć. 
Pacjenci są bezwzględni. Przez ten oddział przeszło kilka tysięcy pacjentów. Uruchamiając 
ten oddział zakładano, że miesięcznie będzie przyjmował od 800 do 1200 pacjentów. Teraz 
okazuje się, że przez ten oddział przewija się od 2500 do 3000 osób miesięcznie. Szpital 
czyni starania, by pomoc całodobowa działająca na terenie miasta Słupska, była skupiona 
tylko  w  przychodniach  przyszpitalnych,  gdyż  pozostałe  placówki,  które  mają  podpisane 
kontrakty z NFOZ na świadczenie tych usług i tak odsyłają pacjentów na SOR.  Pobierają 
środki z NFOZ bez świadczenia usług. Odnośnie wyposażenia poczekalni przyszpitalnych to 
także znane mu są braki w tym zakresie. Ten temat także wymaga czasu.
Radna B. Stachowicz prosi o informację, dlaczego nie przeprowadzono remontu na odcinku 
drogi  Dobieszewo –  Podole  Małe  (ok.2 km),  skoro  remontowano drogę z  Łabiszewa do 
Dobieszewa?  Na tym odcinku postawiono znak ograniczający prędkość. 
I.  Bejnarowicz  –  radny  Rady  Powiatu  poinformował,  że  powiat  przystępuje  do  realizacji 
projektu modernizacji drogi Głobino – Podkomorzyce i będzie obejmował ten odcinek.
R. Stus zauważył,  że ten odcinek spina drogi  wojewódzkie 210 i  211 stanowiące ważne 
węzły komunikacyjne.
I. Bejnarowicz poinformował także, że remonty cząstkowe mają być przeprowadzone przez 
Zarząd Dróg Powiatowych do końca kwietnia br. 
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy ZDP przeprowadza już wiosenne oględziny 
dróg zgodnie z obietnicą złożoną na tej sali przez dyr. Ożarka?
I. Bejnarowicz poinformował, że ZDP przeprowadza takie oględziny, które jednocześnie są 
połączone z remontami cząstkowymi tych dróg. Taki remont przeprowadza się aktualnie na 
drodze w Mielnie i Podwilczynie.
Radna I. Tabaka prosi ,by poprawić stan nawierzchni drogi na odcinku Remiza strażacka  
w Motarzynie do Gałąźni. Ta droga to dziura na dziurze.
R.  Stus zauważył,  że radni  znają  stan dróg powiatowych.  Jest  to trudna sytuacja.  Rada 
Powiatu w I kadencji zaciągnęła 14 mln kredytu na modernizację dróg powiatowych i ten 
kredyt do dnia dzisiejszego jest spłacany.
I. Bejnarowicz poinformował, że pojawił się inwestor strategiczny, któremu zależy na dobrej 
jakości drogi na odcinku Dębnica kaszubska – Podwilczyn. Dzisiaj toczą się w tej sprawie 
rozmowy. Od wyniku tych rozmów zależy jej przyszłość. Jeżeli wynik będzie pozytywny, to 
jeszcze  w  tym roku  droga  na  odcinku  Łysomice  –  Podwilczyn  będzie  modernizowana,  
a w przyszłym roku na odcinku Dębnica kaszubska – Łysomice. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że podczas jej dyżuru zgłosiły się mieszkanki 
sołectwa Borzęcinko – Brzeziniec ze skargą na złą jakość drogi do Brzezińca. Droga jest 
niszczona przez ciężki sprzęt wywożący drewno z lasu.  Uważa, że na tej drodze należy 
ustawić znak ograniczający tonaż dla wjeżdżających tam pojazdów.  Ponadto uważa,  że  
w celu poprawy jej  stanu należałoby położyć tam płyty „jumbo”. Mieszkanki skarżyły się  
z uwagi na to, że jak twierdziły, pogotowie ratunkowe ma utrudniony dojazd do chorych z tej 
miejscowości.  Była wspólnie z Wójtem na tej drodze, jej stan jest zły, ale nie jest gorszy niż 
pozostałe  drogi  powiatowe.  Zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Zarząd  Dróg  Powiatowych 
zamierza poprawić stan tej drogi?    
I. Bejnarowicz poinformował, że w tej sprawie rozmawiał z Dyrektorem ZDP, który obiecał,  
że do końca tygodnia zajmie się tą drogą.
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R. Stus odnośnie odmowy wjazdu karetki do tej miejscowości, to uważa, że jest to raczej 
niemożliwe. Z taką sytuacją nie spotkał się przez cały okres sprawowania funkcji dyrektora. 
Karetki dojeżdżają w dużo gorszych warunkach do chorych.
Wójt poprosił dyr. Stusa o pomoc w uzyskaniu pozwolenia od Wojewody na uruchomienie  
w  Dębnicy  Kaszubskiej  Stacji  Pogotowia  Ratunkowego.  Na  ten  cel  przeznaczamy 
pomieszczenia na I piętrze w byłym Ośrodku Zdrowia. 
R.  Stus poinformował,  że Wojewoda zna ten temat.  Nie potrafi  jednak powiedzieć,  kiedy 
zapadną konkretne decyzje. Zagadnienie jest na bieżąco analizowane. W najbliższym czasie 
nie należy spodziewać się konkretnych decyzji, gdyż obecnie najważniejszym zadaniem jest 
zabezpieczenie EURO. 
Radna  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  jakie  są  plany  w  stosunku  do  szpitala 
ginekologicznego.  Czy planuje się utrzymanie tego szpitala w Ustce,  czy może są plany 
przeniesienia do Słupska?
R.  Stus  stwierdził,  że  nasz  region  przez  przyłączenie  administracyjne  do  Gdańska dużo 
stracił.  Tam  inaczej  postrzega  się  sprawy  z  naszego  terenu.  Przeniesienie  ginekologii, 
oddziału noworodków i patologii oraz budynków administracyjnych planowane jest w II etapie 
rozbudowy  szpitala.  Jest  inwestor,  który  zainteresowany  jest  przejęciem  obiektów 
poszpitalnych  oraz  budynku  administracyjnego  na  Lotha,  który  w  zamian,  przy 
współfinansowaniu Urzędu Marszałkowskiego, jest skłonny wybudować pawilon dla potrzeb 
położniczo  –  ginekologicznych  oraz  budynek  dla  administracji.  Lokalizacja  Ustki  jest 
niebezpieczna w przypadkach zagrożenia życia czy dowozu krwi.
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, czy w związku z planami powstania nowej strefy 
ekonomicznej w powiecie znane są jakieś bliższe plany jej lokalizacji? Czy obejmuje ta strefa 
Głobino? Prosi także o przybliżenie tematu gazyfikacji dla naszej gminy.
R.  Stus  poinformował,  że  nie  zna   tematu  strefy  ekonomicznej.  Odnośnie  gazyfikacji  to 
włączenie Dębnicy Kaszubskiej ma stanowić element gazociągu wschód – zachód (Gdańsk 
– Szczecin). Temat do obecnej chwili był zamrożony, teraz ma nadzieję, że odżyje.
Radny Z.  Bojanowski  zwrócił  się z zapytaniem, kiedy rozpoczną się prace przy budowie 
nowej nawierzchni na drodze powiatowej w Gałęzowie?
Wójt poinformował, że po rozstrzygnięciu przetargu na wykonanie tej drogi.
Radny P. Pałubicki zauważył, że 15 lutego odbyło się spotkanie w sprawie utrzymania dróg 
powiatowych  na  terenie  naszej  gminy.  Uczestniczył  w  nim  dyrektor  Ożarek.  Na  tym 
spotkaniu radni sugerowali ustawienie znaku ograniczającego tonaż na drodze do Brzezińca. 
Dużo mówimy o planach, ale są to tylko fajne pomysły. Brakuje zakończenia tych spraw. 
Uważa,  że  należy  doprowadzić  do  spotkania  wszystkich  zainteresowanych  stron 
odpowiadających za stan dróg, które wspólnie wypracują priorytety i harmonogram realizacji 
zadań na naszych drogach. W tym spotkaniu winni uczestniczyć: Starosta, dyrektor ZDP, 
inwestorzy strategiczni,  radni.  Będzie dążył,  by na drogach gminnych pojawiały  się znaki 
ograniczające tonaż dla pojazdów z nich korzystających. Uważa, że Powiat także powinien 
to stosować. Największe uwagi ma do Nadleśnictw. W lasach budują autostrady, z których 
mieszkańcy nie mogą korzystać, a ciężki  sprzęt,  który wywozi  drewno, bezkarnie niszczy 
pozostałe  drogi,  w  których  utrzymaniu  Nadleśnictwo  nie  chce  partycypować.  Uważa,  
że  należy  się  wsparcie  wyższych  organów  samorządom  gminnym  w  walce  
z Nadleśnictwami, by  zmienić tę sytuację. W tym zakresie potrzebne są wspólne działania. 
R.  Stus poinformował,  że ten pomysł jest  realizowany.  Wójt  bierze udział  w rozmowach, 
które odbywają się przy współudziale Starosty z Nadleśnictwami i Zarządem Lasów.  Jest to 
sytuacja patowa, gdyż oni uważają, że przewoźnicy płacą podatki i mogą korzystać z dróg na 
takich samych warunkach jak inni uczestnicy ruchu drogowego. 
Wójt poinformował, że ten temat był także omawiany na spotkaniu, którego organizatorem 
było Stowarzyszenie Gmin Wiejskich. Nie tylko u nas występuje ten problem. Dotyczy on 
wielu gmin. W Dębnicy mamy osiedle Wysoka, które było osiedlem leśnym. By położyć tam 
kanalizację, musimy wykupić od nich drogę. Naszym błędem jest to, ze nie zapraszamy ich 
do rozmów mimo, że mamy do nich wiele uwag. Wszystkie rozmowy w tych sprawach toczą 
się bez ich udziału.
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Radny  P.  Pałubicki  ponownie  prosi  by  doprowadzić  do  spotkania  wszystkich  stron 
zainteresowanych utrzymaniem dróg na terenie gminy.
Radna A. Łomża zwróciła się z prośbą o podniesienie bezpieczeństwa poprzez ustawienie 
oznakowania na ulicy Leśnej w Dębnicy Kaszubskiej. Jej prośba związana jest z faktem,  
że jest to droga o dobrej nawierzchni i o tej porze roku dzieci i młodzież, często bez opieki 
dorosłych,  jeździ na rolkach i rowerkach.
Radny P. Pałubicki  poinformował,  ze na drodze Kotowo – Motarzyno występuje ten sam 
problem. Ponadto na tej drodze należy wykonać odwodnienie. Uważa także, że Starostwo 
jako  zarządca  drogi  Łysomice  –  Mielno  w  ramach  nadzoru  nie  wymogło  na  firmach 
wywożących drewno z lasu przywrócenia stanu tej drogi do stanu pierwotnego. 

Ad 3   

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt  Gminy  złożył  sprawozdanie  z  działalności  za  okres  od  01  marca   2012  r.  do  
27 marca  2012 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 13 do protokołu/.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy Jadwiga  Karaś  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 01.03.2012 r. do 27.03.2012 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 14 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radny  M.  Olech  zwrócił  uwagę  na  to,  że  Radni  za  późno  otrzymują  zaproszenia  na 
uroczystości i nie zawsze mogą tak dostosować swoje obowiązki, by w nich uczestniczyć.
Radna E. Fryckowska zauważyła, że to nie nauczyciel decyduje o tym, czy będzie korzystał 
z urlopu zdrowotnego. Te urlopy są udzielane nauczycielom na wniosek lekarza. Odnośnie 
zakończonej  kontroli  z  Urzędu  Marszałkowskiego  dotyczącej  realizacji  projektu,  to 
stwierdziła,  że  kontrola  była  bardzo  drobiazgowa  i  szczegółowa.  Zwróciła  się  także  
z zapytaniem, czy na terenie naszej gminy zwiększa się ilość przyznawanych stypendiów dla 
uczniów,  czy  zmniejsza  się?  Prosi  także o  informację,  dlaczego  zaopatrzeniem naszych 
jednostek  organizacyjnych   
w  materiały  biurowe  będzie  zajmował  się  dostawca  z  Miastka  i  czy  nasze  podmioty 
gospodarcze przystąpiły do przetargu? 
Wójt  poinformował,  że  odnośnie  urlopów  zdrowotnych  przedstawił  stanowisko 
Stowarzyszenia Gmin.  W naszej Gminie te urlopy generują rocznie koszt około 500 tys. 
Tych środków nie można zaplanować w budżecie, gdyż przy jego konstrukcji nie wiadomo ile 
ich będzie. Odnośnie stypendiów to nie odpowie, gdyż nie zna danych z lat ubiegłych, ale 
może przygotować takie zestawienie.  Odnośnie  wyłonienia  dostawcy na artykuły  biurowe 
poinformował, że zgodnie z wcześniejszymi sugestiami zorganizowano przetarg w ramach 
zamówień publicznych na dostawę artykułów biurowych do wszystkich naszych jednostek. 
Firma z Miastka złożyła najkorzystniejszą ofertę i będzie dostawcą tych artykułów.  Dostawa 
będzie odbywać się raz na kwartał. Nasi lokalni przedsiębiorcy przystąpili także do przetargu. 
Wiadomo, że takie rozstrzygnięcie ich nie zadawala.
Radna I. Tabaka zaprosiła wszystkich radnych na 27 kwietnia na godzinę 1000  do szkoły  
w Motarzynie na uroczystości związane z obchodami Święta Szkoły.
Zwróciła  się  także z  zapytaniem,  czy  nauką pływania  we wszystkich  szkołach  objęci  są 
uczniowie klas IV – V?  Bo u nich nie.
Sekretarz poinformowała, że decyzje w tej sprawie podejmowali dyrektorzy szkół. 
Radna  I.  Tabaka  zwróciła  się  także  z  zapytaniem,  czy  prawdą  jest,  że  wydawanie 
czasopisma Klimaty zostało przez Gminę wstrzymane?
Wójt  poinformował,  że  to  czasopismo wydawane  jest  w  miarę  potrzeb.  Nie  ma decyzji  
o zaprzestaniu.
Radna I. Tabaka ma także uwagi co do przetargu na zakup materiałów biurowych. Przed 
ogłoszeniem przetargu poinformowano, że nie dotyczy on zakupów materiałów biurowych do 
realizacji  projektów.  Teraz okazuje się,  że te zakupy także powinny być włączone w ten 
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przetarg.  Teraz osoby odpowiedzialne za te zakupy muszą same występować o korektę 
zamówień.
Wójt  poinformował,  że  nie  rozstrzygnięto  jeszcze  przetargu  na  dostawę  środków 
chemicznych, ale jest to związane z wyjaśnieniem różnic związanych z zakupem środków 
odpowiedniej  jakości.  Każdy ma swoje preferencje. My dokonujemy zamówienia zgodnie  
z kwotami. Nie chcemy wciskać bubli, każdy produkt musi być z atestem.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem o przetarg na remont dachu na starej szkole  
w Motarzynie. Czy jest już wykonawca, jeżeli tak to za jaką cenę?
Wójt  poinformował,  że ogłoszono przetarg na wykonanie  tych prac.  Po wstępnej  analizie 
wynika, że najtańsza oferta jest droższa niż zakładano. Obecnie obawy budzi wybudowanie 
zgodnie z przyjętymi terminami sali gimnastycznej przy tej szkole.  Na teren budowy wchodzi 
następny wykonawca, gdyż poprzedni miał kłopoty. Obecny wykonawca zapewnia, że obiekt 
zostanie ukończony do końca lipca, a w miesiącu sierpniu nastąpi oddanie do użytku tak, by 
od września służył młodzieży szkolnej.
Radny  P.  Pałubicki  prosi  o  przedstawienie  radnym ustaleń  ze  spotkania  w  Warszawie  
w sprawie wsparcia finansowego dla planowanej inwestycji w Niepogledziu. 
Wójt poinformował, że w Agencji Nieruchomości Rolnych skończyły się środki na takie cele. 
Z ANR otrzymaliśmy 600 tys. w II transzach na realizację zadań wodno kanalizacyjnych  
w Motarzynie i  Budowie.  Obecnie możemy dostać 600 tys. na kolejny etap, który będzie 
realizowany  w  obrębie  Borzęcina.  Te  środki  nie  będą  znaczone  i  będzie  można  je 
przeznaczyć na realizację zadań w Niepogledziu.
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem,  kiedy plan zagospodarowania przestrzennego 
dla miejscowości Budowo będzie konsultowany z mieszkańcami?
Wójt  poinformował,  że jeszcze nie  na tym etapie.  Najpierw w sprawie  założeń do planu 
muszą  wypowiedzieć  się  uprawnione  instytucje  nadzoru.  Mieszkańcom  zostanie 
przedstawiony  gotowy  produkt,  gdyż  każda  zmiana  wprowadzona  po  konsultacjach  
z mieszkańcami wymagałaby ponownych konsultacji.
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, w jaki sposób planuje się zagospodarowanie 
terenów  Wichrowego  Wzgórza?  Czy  planuje  się  dla  tego  terenu  opracowanie  planu 
zagospodarowania przestrzennego, czy zagospodarowanie będzie odbywało się zgodnie ze 
studium?
Wójt  poinformował,  że  dla  tego  terenu  należy  opracować  plan  zagospodarowania 
przestrzennego, gdyż należy zachować porządek urbanistyczny. Dla tego terenu potrzebny 
jest plan, by w przyszłości uniknąć wielu niespodzianek. Warto się do tego przymierzyć, gdyż 
inwestorzy  bardzo  dobrze  orientują  się  w  przepisach  prawa.  Wpłynęło  wiele  wniosków  
w sprawie zmian w studium.
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem o sytuację w miejscowej jednostce Ochotniczej 
Straży Pożarnej.
Wójt  poinformował,  że sytuacja  w tej  jednostce uspokoiła  się.  Obecnie  nie  ma konfliktu. 
Strażacy  odstąpili  od  zamiaru  zakupu  nowego  samochodu  za  700  tys.  Obiecał  udzielić 
pomocy przy zakupie innego samochodu używanego. Uważa, że podjęte wcześniej zabiegi 
o doprowadzenie do zgody w tej jednostce przyniosły pożądany efekt.  
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, na kiedy planuje się zakończenie II etapu prac 
na stadionie w Dębnicy Kaszubskiej?
Wójt poinformował, że proponuje otwarcie tego obiektu na 24 czerwca, na święto Dębnicy 
Kaszubskiej.   Na  ten  okres  zaproszono  delegację  z  zaprzyjaźnionej  gminy  z  Niemiec. 
Chciałby, by otwarcie było połączone z wieloma imprezami dla dzieci i młodzieży oraz osób 
starszych. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś  zwraca uwagę na estetyczne i właściwe zagospodarowanie 
terenów przy stadionie, gdyż jest to ważny element.  Uważa, że tereny wokół powinny być 
wyrównane, splantowane i obsiane trawą.
Wójt poinformował, że planuje się tam budowę parkingów, a co do reszty to na tym etapie 
nie  może  się  wypowiadać,  gdyż  przebiega  tam  droga  powiatowa  i  zakres  prac  przy 
zagospodarowaniu  musi  być  uzgodniony  z  zarządcą.  Zwrócił  także  uwagę  na  problem 
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związany z zapewnieniem nadzoru nad tym kompleksem sportowym po zakończeniu prac, 
by uniknąć dewastacji tych obiektów.
Radny I. Ziółkowski  w nawiązaniu do planowanej budowy sklepu wielopowierzchniowego,  
w związku z pismem kupców skierowanym do rady gminy, zwrócił  się z zapytaniem, czy 
oprócz pięknej lekcji historii kupcy złożyli jakąś ofertę zamienną?
Wójt  poinformował,  że  ta  część  społeczeństwa  Dębnicy  nie  broniłaby  się  przed  nowym 
inwestorem, gdyby tym inwestorem była osoba z kapitałem krajowym a nie zagranicznym. 
Jest to trudny temat. Społeczeństwo chce kupować taniej. Wielu mieszkańców naszej gminy 
jeździ  po  zakupy  do  miasta,  do  sklepów wielopowierzchniowych.  Społeczeństwo  jest  za 
wprowadzeniem konkurencji. Sprawa została przekazana do RDOŚ. Teraz oczekujemy na 
decyzję tej instytucji. 
Przewodnicząca Rady J.  Karaś poinformowała,  że do biura Rady Gminy wpłynęło pismo 
Komitetu Obywatelskiego Obrony Miejsc Pracy Mieszkańców gminy Dębnica Kaszubska  
z dnia 05.03.2012 r. oraz protokoł ze spotkania z mieszkańcami z dnia 7 marca 2012 r.  
w  sprawie  budowy  pawilonu  handlowo  –  usługowego  o  powierzchni  zabudowy  1200m2  

w  Dębnicy  Kaszubskiej  przy  ulicy  Zjednoczenia  (teczka  OG.0004.8.2012).  Prosi  by 
poszczególne komisje Rady zapoznały się z tymi pismami i na następnej sesji przedstawiły 
opinię w tej sprawie.
Radny I. Ziółkowska zauważył, że mandat radnego każdy otrzymał jako dowód zaufania od 
społeczeństwa  tej  gminy,  a  nie  tylko  od  kupców.  Ich  zadaniem  jest  dobro  wszystkich 
mieszkańców, a nie tylko poszczególnych jednostek.
Radny P. Pałubicki stwierdził, że było już posiedzenie poświęcone temu tematowi. Rada się 
już wypowiedziała na ten temat. Radni nie są władni do zablokowania tej inwestycji. Rada 
może jedynie podjąć uchwałę o zakazie budowy takich sklepów na terenie Gminy lub podjąć 
uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania terenu dla 
tego  terenu.  Z  informacji  jakie  do  niego  docierają,  wie,  że  mieszkańcy  oczekują  takich 
sklepów.
Radny M. Mnich zwrócił się z zapytaniem, czy w II etapie prac na stadionie zaplanowano 
budowę boksu dla gości?
Wójt poinformował, że tak.

Ad 4
 Z uwagi  na nie  przybycie  na obrady sesji  Rady Gminy przedstawicieli  Fundacji 

Parasol odstąpiono od realizacji tego punktu. 

Ad 5                 
  .    Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Przewodniczących 

Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 2 posiedzeniach. I tak: na pierwszym 
posiedzeniu członkowie Komisji zapoznali się szczegółowo z działalnością stowarzyszenia 
SPERANDA w Niepoględziu, w tym z funkcjonowaniem szkoły. Władze tego Stowarzyszenia 
mają  żal,  że  szkoły  z  terenu Gminy nie  odpowiadają  na zaproszenia  wychodzące  z  ich 
inicjatywy do współpracy oraz o to, że dyrektor tej szkoły nie jest zapraszany na spotkania 
dyrektorów  organizowane  przez  władze  gminy.  Przewodnicząca  Komisji  uważa,  że  nie 
wykorzystuje się ich potencjału do pomocy w sprawach oświatowych. Omawiano także plany 
na  przyszłość.  Na  kolejnym  posiedzeniu  opiniowano  materiały  na  dzisiejszą  sesję. 
Poinformowała, że na to posiedzenie przybyła delegacja rodziców z Gogolewa, która złożyła 
petycję w sprawie funkcjonowania szkoły w Gogolewie.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  J.  Karaś  zapoznała  Radnych  z  treścią  petycji  oraz  
z odpowiedzią dyrektora szkoły na tę petycję ( teczka OG.0004.9.2012)
Radny A. Ślipek zwrócił się z zapytaniem, czy 26 uczniów to jest ilość uczniów po połączeniu 
oddziałów.

1



Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że z całego obwodu.
Radny A. Ślipek zwrócił się z zapytaniem, czy w trakcie przewozów dzieci mają zapewnioną 
opiekę?
I. Warkocka – dyrektor szkoły poinformowała, że do opieki nad dziećmi w trakcie przewozów 
zatrudniona jest 1 osoba. Rodzice młodszych dzieci z Gogolewa nie widzą problemu. Jej 
intencją jest oddzielenie oddziałów szkolnych od przedszkolnych. Łatwiej jest zorganizować 
pracę w takich placówkach. Duże znaczenie ma także funkcjonowanie budynków w okresach 
wolnych od zajęć lekcyjnych. Wiadomo, że grupy przedszkolne funkcjonują w okresie ferii  
i wakacji.  Jej intencją nie było skłócenie społeczeństwa.
Wójt zauważył, że każdy rodzic chce dla swojego dziecka jak najlepiej. Jak dzieci wozi się 
z Borzęcina do Gogolewa to dobrze, ale odwrotnie to już gorzej. Poinformował także, że 
istnieje możliwość uzyskania 250% subwencji przez szkoły, które prowadzą lekcje z językiem 
mniejszości narodowej. Uważa, że należy z tej szansy skorzystać. Zachęca dyrektorów szkół 
do wprowadzenia takich lekcji. Uważa, że jest to szansa na wyższą subwencję.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy w przypadku wprowadzenia takiego języka 
podwyższona subwencja dotyczy wszystkich uczniów, czy tylko tej grupy, która będzie się 
uczyła tego języka?
Wójt poinformował, że podwyższona subwencja będzie dla grupy uczniów korzystających  
z tych lekcji. 
/ godz.1400 – sesję opuścił M. Mnich/

b/
 Z-ca Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Budżetu Antoni Ślipek poinformował, 
że  komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  jednym  posiedzeniu,  na  którym 
opiniowano materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy.

c/   
  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Paweł  Pałubicki  poinformował,  
że  komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniach.  Jedno 
poświęcone  było  opiniowaniu  materiałów na dzisiejszą  sesję.  Na pierwszym posiedzeniu 
przeprowadzono  kontrolę  Biura  Obsługi  Szkół.  Członkowie  komisji  w  trakcie  kontroli  nie 
stwierdzili  żadnych nieprawidłowości.  Komisja wnioskuje tylko o przeprowadzenie jednego 
przetargu na organizację dowozu dzieci na terenie całej gminy, a nie przez każdą szkołę 
oddzielnie.

Ad 6

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Na wstępie zapoznała z odpowiedziami jakie wpłynęły do biura rady na złożone interpelacje 
na sesji w dniu 28 marca 2012 r.
Radni nie wnieśli uwag do otrzymanych odpowiedzi na złożone interpelacje.

Radna E. Fryckowska poinformowała,  że 26.03 jedna z podopiecznych Ośrodka Pomocy 
Społecznej zwróciła się do niej  o pomoc. Poinformowała, że OPS bez powiadomienia jej 
chce zmniejszyć zakres usług, jakie otrzymuje. W związku z powyższym prosi o informacje 
w następującym zakresie:

- ile godzin obecnie świadczeń opiekuńczych w/w ma przyznanych 
- jakie świadczenia jej się należą zgodnie z przepisami 
- czy i jakie świadczenia otrzymuje ponadwymiarowo?

Sekretarz poinformowała, że nie jest to interpelacja. Zapytanie dotyczy konkretnej osoby  
i  z  uwagi  na  ochronę  danych  osobowych  nie  można  na  tym  forum  tego  wyjaśniać. 
Podopieczna powinna sama zwrócić się z takim zapytaniem do Wójta.
Radna B. Stachowicz zwróciła się z zapytaniem, czy podjęto działania w celu poprawy stanu 
dróg na cmentarz w Dobieszewie i w Żarkowie. 
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Wójt poinformował, że obecnie prowadzone są prace związane z remontami dróg gminnych 
na terenie całej gminy. Jeżeli chodzi o drogę na cmentarz w Dobieszewie to jeszcze nie wie 
jaka  zapadnie  w  tej  sprawie  decyzja.  W  roku  bieżącym  w  ramach  funduszy  z  Urzędu 
Marszałkowskiego  będziemy  remontować  drogę  w  Podolu  Małym.  W  roku  przyszłym  
w zależności  od  woli  Rady z  tego funduszu można wyremontować drogę na cmentarz  
w  Dobieszewie  lub  w  Gogolewie.  Planowane  jest  także  spotkanie  z  Nadleśniczym. 
Nadleśnictwo jest  zainteresowane drogą Dobieszewo –  Jamrzyno.  Jako Wójt  ma obawy 
przed podjęciem decyzji  o przekazaniu.  W Dębnicy Kaszubskiej  jest  problem z osiedlem 
Wysoka.  Jeżeli  Nadleśnictwo  zrobi  drogę  na  cmentarz,  to  my  jako  samorząd  możemy  

w zamian zrobić coś dla mieszkańców osiedla Wysokie.  Uważa, że należy doprowadzić do 
spotkania  radnych  z  Nadleśniczymi,  by  kompleksowo  omówić  zagadnienia  związane  
z utrzymaniem dróg na terenie gminy.
Odnośnie drogi do Żarkowa poinformował, że była równana i na bieżąco będzie poprawiany 
jej stan.   
Radny I. Ziółkowski zwrócił uwagę na zły stan mostku na rzece Skotawa. Na tej rzece są trzy 
mosty, dwa są w dobrym stanie a trzeci daleko w lesie (okolice Dudzicz) jest w bardzo złym 
stanie (zmurszały) i zagraża bezpieczeństwu osób z niego korzystających.
Wójt  poinformował,  że  był  tam  z  Prezesem  ZGK.  Pobrano  wymiary  i  most  będzie 
naprawiany.

Ad 7 - 8  

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  o  składanie  wniosków  
i zapytań.

Radna  A.  Łomża  prosi  o  informację,  czy  w sprawie  budowy  lotniska  w  Łabiszewie  coś 
drgnęło?
Wójt  poinformował,  że  w  tej  sprawie  nic  się  nie  zmieniło.  Ponadto  poinformował,  że 
zainteresowani  utworzeniem lotniska złożyli  pismo – wezwanie w sprawie obniżenia ceny 
skupu żyta, przyjmowanej do obliczania podatku rolnego w 2012 r. na obszarze gminy.
Przewodnicząca rady J. Karaś zapoznała radnych z treścią złożonego pisma, które wpłynęło 
do  biura  rady  01.03.2012  r.  oraz  z  treścią  odpowiedzi,  jaka  została  udzielona  w  dniu 
19.03.2012 r. (teczka OG.0004.6.2012). 
Radny  P.  Pałubicki  prosi,  by  pracownicy  urzędu  informowali  mieszkańców o  możliwości 
uzyskiwania  odszkodowań przez właścicieli  nieruchomości  za lokalizację  na ich terenach 
słupów elektrycznych  Zakładów Energetycznych. Prosi także o przeanalizowanie stawek za 
wieczyste użytkowanie obowiązujących na terenie gminy. Jego zdaniem stawki są zaniżone 
i  należy  je  zaktualizować.  Prosi  także  o  rozważenie  możliwości  podjęcia  rozmów  
z właścicielem obiektów po byłym Zakładzie Rolnym w Niemczewie w celu pozyskania od 
niego  kruszywa,  które  powstaje  w  wyniku  rozbiórki  budynków.  Kruszywo  możnaby 
wykorzystać  do  prac  wykonywanych  na  naszych  drogach.  Prosi  także  o  interwencję  
w  sprawie  zabezpieczenia  w  Kotowie  domu  po  panu  Kowalewskim.  Uważa,  że  należy 
wezwać  właścicieli,  by  zabezpieczyli  teren.  Budynek  jest  już  ruiną  i  jego  stan  zagraża 
bezpieczeństwu dzieci, które tam biegają.   Radny uważa także, że należy w naszej gminie 
opracować  dalekosiężną  strategię  rozwoju  gminy.  Uważa,  że  na  chwilę  obecną  należy 
wstrzymać się z podejmowaniem działań pod kątem małej  infrastruktury a główny nacisk 
położyć  na  drogi.  Wszyscy  jesteśmy  świadomi  stanu  naszych  dróg.  Mieszkańcy  chcą 
partycypować w ich budowie. Uważa, że należy pod tym kątem zrobić rozeznanie, w jaki 
sposób mogą mieszkańcy pomóc w ich budowie. Drogi na osiedlu Północ to jest tragedia. 
Sprzedając  działki  budowlane  obiecywaliśmy  tym  osobą  infrastrukturę,  a  teraz  co? 
Mieszkańcy tego od nas oczekują.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że zgadza się z przedmówcą. Także uważa, 
że należy się zorientować, czy jest możliwość korzystania z takiej formy przy budowie dróg, 
a jeżeli tak to zrobić rozeznanie, kto jest zainteresowany taką partycypacją.
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Radna E. Fryckowska zwróciła uwagę na fakt, że przy działkach ogrodniczych tworzy się 
„dzikie” wysypisko śmieci. Wcześniej na tym terenie była wykonana wycinka drzew.
Wójt  stwierdził,  że  jest  to  teren Nadleśnictwa.  Takie  zjawisko  jest  bulwersujące.  W tych 
obszarach  także  kłania  się  brak  współpracy  partnerskiej  pomiędzy  Nadleśnictwem  
a samorządem. Ta instytucja jest bogata, a żal im na zatrudnienie osoby, która zajmowałaby 
się utrzymaniem porządku na ich terenach.
Radny  I.  Ziółkowski  poinformował,  że  Zarząd  Koła  Gminnego  PZW Dębnica  Kaszubska 
zwrócił się do niego z prośbą o interwencję w sprawie zamiaru zbycia przez Gminę jeziora 
zlokalizowanego na działkach 179 – 183 k. Grabówka. Poinformował, że wędkarze z tego 
koła  użytkują  to  jezioro  od  1998  roku  i  chcieliby  w  dalszym  ciągu  je  dzierżawić. 
Poinformował,  że  członkowie  tego  koła  zarybiają  je,  są  organizatorami  różnych  imprez 
rekreacyjnych dla dzieci, młodzieży i osób dorosłych.
Wójt  poinformował,  że te tereny przejęliśmy od Agencji  Nieruchomości  Rolnych.  Koło nie 
posiada  osobowości  prawnej.  Problem wypłynął  z  chwilą  wprowadzenie  podatku od wód 
stojących.  W chwili  obecnej  nie może zrobić żadnego ruchu w kierunku sprzedaży,  gdyż 
przez 10 lat zgodnie z umową z ANR tereny nie mogą być sprzedane, chociaż nie ukrywa, 
że jest taki pomysł. W chwili obecnej nie realizujemy budżetu po stronie sprzedaży mienia 
komunalnego. Ten teren może być markowym produktem. Obecnie możemy zbyć działkę po 
kopalni  margla.  Z tej  działki  w celach rekreacyjnych korzysta wiele  rodzin.  Przyznaje,  że 
organizują imprezy dla społeczeństwa, jednak zawsze zwracają się o sponsoring. Utarło się, 
że są gospodarzami tego terenu. Jest to produkt dla markowego klienta, gdyż jest na rynku 
unikatem. Obecnie trudno przesądzać, co będzie w przyszłości. Nikt nie wie, za jaką cenę 
można tą działkę sprzedać. Chcemy dokonać jej, czekamy na rzeczoznawcę. Do wyjaśnienia 
pozostaje  jeszcze  stwierdzenie,  czy  jest  to  akwen  zamknięty,  czy  woda  płynąca.  Woda 
płynąca  nie  może  być  sprzedana.  W przyszłości  możemy stanąć  przed  dylematem,  czy 
pogarszamy warunki wypoczynku części mieszkańców Gminy, czy w odpowiedzialności za 
realizację  budżetu  po stronie  zbywania  mienia  komunalnego podejmiemy decyzję  o jego 
sprzedaży? W naszej ofercie do sprzedaży pozostają także działki nad jeziorem w Dobrej  
i Gogolewie.   
Radny M. Olech zwrócił  się z zapytaniem, dlaczego na ulicy Polnej prace remontowe na 
drodze zostały wykonane do połowy? Był tam wczoraj i bardzo się zdziwił, że pozostawiono 
niedokończoną pracę.
Wójt  poinformował,  że te prace na pewno będą ukończone.  Sądzi,  że wczoraj prace nie 
zostały ukończone z uwagi na brak czasu.
Radny M. Olech w imieniu sołtysa sołectwa Skarszów Dolny prosi o informacje w sprawach:

- jaka jest możliwość postawienia w tej miejscowości placu zabaw dla dzieci?
- prosi także o podjęcie działań w celu naprawy wyrwy, która powstała przy nowym 

mości.
Prosi  także  o  informację  dotyczącą  ilości  osób  zatrudnionych  w  ramach  prac 
interwencyjnych,  publicznych  oraz  o  wysokości  dopłat  na  te  osoby  ponoszonych  przez 
Urząd.  Jest  zaniepokojony  także  tym,  że  do  chwili  obecnej  nie  rozpoczęto  prac  przy 
zaplanowanych na ten rok inwestycjach. Czas ucieka.
Wójt  odnośnie  placów  zabaw  poinformował,  że  nadal  oczekuje  na  odbiór  przez  Urząd 
Marszałkowski  oddanych  już  do  użytku  placów.  Po  ich  odbiorze  część  zainstalowanych 
urządzeń zostanie  przegrupowana do innych miejscowości.  W Skarszewie  Dolnym także 
planujemy  montaż  małego  placu.  Sprawą  wyrwy  przy  moście  zainteresuje  odpowiednie 
osoby.
Odnośnie  pracowników  interwencyjnych  poinformował,  że  Gmina  złożyła  wniosek  w  tej 
sprawie do Powiatowego Urzędu Pracy. Z informacji jakie posiada, mamy otrzymać etaty na 
zatrudnienie  10  osób  w  ramach  prac  publicznych.  Te  osoby  chcemy  zatrudnić  przy 
ogradzaniu istniejących placów zabaw oraz innych pracach porządkowych.
Obecnie ogłaszamy przetarg na budowę ulicy Fabrycznej. Rozpoczęcie prac na tej drodze 
planowane jest na  kwiecień. Nie zgadza się ze stwierdzeniem, że na terenie gminy brak jest 
inwestycji.  Ponownie  ponawia  propozycję  zorganizowania  posiedzenia  wyjazdowego  po 
terenie  Gminy  celem  obejrzenia  tego,  co  zostało  w  ostatnim  czasie  wykonane  
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w  poszczególnych  miejscowościach.   Jako  przykłady  podał  budowę  świetlico-remiz  
w  Mielnie,  Starnicach  i  Gogolewie,  budowę  metodą  przeciskową  sieci  wodociągowej  na 
odcinku Gogolewko – Maleniec, budowę drogi w Łabiszewie, remonty świetlic w Borzęcinie, 
Kotowie,  Budowie,  budowę lokali  socjalnych w Borzęcinie,  prace przy realizacji   II  etapu 
budowy  sieci  wodno  –  kanalizacyjnej  na  terenach  Budowo  _  Gałęzów  –  Niepoględzie. 
Odnośnie  lokali  socjalnych  poinformował,  że  część  tych  lokali  jest  systematycznie 
dewastowana.  W  sierpniu  upłynie  okres,  na  jaki  zostały  podpisane  umowy.  Jeżeli 
stwierdzimy,  że  osoby  nie  dbają  
o nie,  to  będziemy eksmitować na bruk.  Daliśmy tym mieszkańcom szansę na poprawę 
swoich warunków, jeżeli  nie potrafią tego uszanować, to ich sprawa. Obecnie także kilka 
rodzin  
w  Budowie  ma  problem  z  zapłatą  za  przyłącze  do  sieci  kanalizacyjnej.  Zawiera  z  tymi 
rodzinami porozumienie,  że tę kwotę odrobią przy wyróbce opału,  który trafi  do obiektów 
gminnych.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do biura rady wpłynęło pismo ze Szkoły 
Podstawowej w Motarzynie, w którym dyrektor zachęca Radnych do czytania informatora 
„Motarzyńskie Wieści” wydawanego przez tą szkołę. (teczka OG.0004.10.2012)
Przewodnicząca Rady J. Karaś przypomniała Radnym o obowiązku złożenia oświadczenia 
majątkowego za 2011 rok wraz z załącznikiem PIT do końca kwietnia 2012 roku.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała także, że na jej ręce wpłynęło pismo od pani 
Bożeny  Jaszczyszyn  w  sprawie  pomocy  w  przeniesieniu  jej  wraz  z  rodziną  z  lokalu 
socjalnego  w  Borzęcinie  do  lokalu  komunalnego  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  (teczka 
OG.0004.11.2012).
Wójt  poinformował,  że  nie  ma  obecnie  takiej  możliwości.  Brak  jest  wolnych  lokali 
komunalnych. Ta rodzina lokal socjalny dostała na podstawie wyroku sądowego. Problem tej 
pani  polega  na  tym,  że  pracuje  ona  w  nocy  i  w  dzień  potrzebuje  ciszy,  by  odpocząć. 
Mieszkańcami tego bloku są  osoby, które przeważnie nie pracują i nie potrafią uszanować 
potrzeb innych osób. Obecnie nie wszyscy, którym przyznano te lokale, zamieszkują w nich. 
Jeden z najemców dzwonił, że z uwagi na pobyt w szpitalu nie może tam zamieszkać.
Wójt poinformował także Radnych o wysokości przyznanych środków na realizację zadań 
sportowych  po  rozstrzygnięciu  konkursu.  Poinformował,  że  na  I  półrocze  na  te  cele 
przeznaczono  79  tys.,  z  tej  kwoty  46  tys.  przeznaczono  na  realizację  zadań  z  zakresu 
upowszechniania kultury fizycznej w terenie, a pozostałą część na realizację tych zadań  
w Dębnicy Kaszubskiej. Uważa, że jest to sprawiedliwy podział, gdyż w Dębnicy Kaszubskiej 
zamieszkuje  połowa  mieszkańców  całej  gminy.  Ponadto  poinformował,  że  w  Gogolewie 
odradza  się  klub  sportowy.  Zachęca  działaczy  klubów  w  Gogolewie  i  Podolu  Małym,  
by połączyły się i stworzyły jedną drużynę. 
Radna I. Tabaka poinformowała, że Rada Sportu także dostrzegła ten problem i rozmawiała 
z przedstawicielami tych klubów pod tym kątem. Uważa także, że Rada powinna wystąpić 
z  pismem  do  pani  dyrektor  szkoły  podstawowej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  celem 
przedstawienia planu wykorzystania boiska przy tym obiekcie.
Wójt poinformował, że będzie wspierał działania poszczególnych klubów w terenie w sprawie 
poprawy wizerunku obiektów sportowych. Obecnie w najgorszym stanie jest obiekt szatni  
w Budowie. Pojawiła się możliwość rozbudowy tego budynku.    
   
Ad 9

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 1530 dokonała zamknięcia 
obrad XVI sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała: 
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                          Przewodnicząca    
                                                                                                                     Rady Gminy            
                                                                                                                  /-/Jadwiga Karaś
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